



**KIBÆK**  
LOKALRÅD

## Kibæk Lokalsråd

Referat fra lokalrådsmødet  
tirsdag den 3. september 2024 – kl. 18.30 ved  
tennisbanerne i Kibæk.

<b>Mødedeltagere:</b>	Preben Staal, Kent Hvid, Mogens Øster, Vinnie Borbjerg, Gitte Kiel og Lena Ælholdt Hansen. Knud Rahbek deltog i pkt. 5 – 10. Suppleant: Anette Andersen.
<b>Afbud:</b>	Suppleant Mads Ekstrøm.
<b>Fraværende uden afbud:</b>	
<b>Referent:</b>	Lena Ælholdt Hansen

Pkt.	Dagsordenpunkter:
1.	<p><b><u>Gennemgang af områdefornyelsen i Kibæk</u></b> Følgegruppen er indkaldt til møde med Herning Kommune den 11. september 2024 for at gøre status på de tre igangværende anlægsprojekter, og kigger frem mod indvielse.</p> <p>Vi har derfor behov for, at Lokalsrådet gennemgår de 3 projekter i byen, for at skabe overblik over evt. mangler, uafklarede forhold m.v. omkring områdefornyelsen. Ligeledes drøftes ideer til programmet for indvielsen af områdefornyelsen i Kibæk.</p> <p><b>Lokalsrådet bedes derfor møde op ved "Knodepunktet" ved tennisbanerne kl. 18.30, således områdefornyelsen ved tennisbanerne, børnesøen og stationspladsen kan blive gennemgået. Mødet fortsætter herefter i Alhuset.</b></p> <p><b><u>Beslutning:</u></b> Lokalsrådet gennemgik de 3 områdefornyelsesprojekter i byen. Knodepunktet mangler en del i at være færdig. Familieområdet ved børnesøen ser fint ud, dog mangler der opsætning af sejl. Stationsområdet mangler bl.a. asfaltering af P-pladsen, afklaring omkring stien og trådhegnet/pælene mellem banen og P-pladsen, grafisk udsmykning af belægning ved overgang fra stationen til grøn kile mod børnesøområdet, skiltning/oversigt på gavlen af stationen over stisystem og grønne områder i Kibæk.</p> <p>Øvrige kommentarer og mangler der ønskes forelagt for Herning Kommune på følgegruppemødet den 11/9, bedes snarest fremsendt til Preben.</p>
2.	<p><b>Godkendelse af referat fra</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Den 13. maj 2024</li></ul> <p><b><u>Beslutning:</u></b> Godkendt.</p>
3.	<p><b>By-identitet og hjemmesiden</b> Status på udvidelse og forbedring af hjemmesiden med øvrige foreninger og erhvervslivet, herunder</p> <ol style="list-style-type: none"><li>1. Lokalsrådets opfølgning på telefonisk kontakt med de resterende foreninger</li><li>2. Erindringsbrev til erhvervsvirksomheder om at støtte op om hjemmesiden.</li><li>3. Drøftelse af nye skilte og evt. slogan ved indfaldsvejene i Kibæk</li><li>4. Afslutning på by-identitetsgruppens arbejde.</li></ol> <p><b><u>Beslutning:</u></b> Ad. 1. Kontakten til de resterende foreninger gav én tilmelding og én forening overvejer tilmelding, mens en tredje overvejer skift til dyrere medlemskab. Ad. 2. Preben laver et erindringsbrev til erhvervsvirksomheder med tilbud om medlemskab fra d.d. til 31/12-2025 for 750 kr., som først opkræves i 2025. Vi får alle tilsendt en kopi af brevet.</p>

	<p>Ad. 3. På mødet blev der foreslået "Kibæk - Midt i det grønne". Andre ideer sendes til Preben snarest muligt, og inden møde i Byidentitetsgruppen den 12/9, hvor ideer drøftes.</p> <p>Ad. 4. Mødes den 12.09.2024.</p>
4.	<p><b>Siden sidst ved formanden:</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Opfølgning på dialog med Thomas Hørby Andersen, NGO vedr. kampagnen om ikke at fodre ænder/svaner i Kibæk.</li> <li>2. Sporet syd for Kibæk – er ved en fejl pløjet op. Formanden drøfter en løsning af problemet med ejeren.</li> <li>3. Opfølgning fra Centerbykontaktudvalgets møde 20. juni 2024.</li> <li>4. Herning Kommune har afholdt naturmøde i Kibæk den 20. august 2024.</li> <li>5. Status på nyt boligområde ved Kibækgård.</li> </ol> <p><b>Beslutning:</b></p> <p>Ad. 1. Mølleområdet. Det har hjulpet med skiltningen om ikke at fodre ænder/svaner. Opfordringen er opfattet positivt rundt i byen. Thomas Hørby er ikke blevet kontaktet om kampagnen.</p> <p>Ad. 2. Ejeren af arealet har lovet at rette op på problemet her efter høsten.</p> <p>Ad. 3. Preben orienterede fra Centerbykontaktudvalget: El-ladestander til cykler i Herning er fra puljemidler. I 2025 kan der søges puljer igen. Kunne opsættes Fx nede ved stationen, hallen, men tænk gerne andre steder til næste lokalrådsmøde, hvor sagen genoptages. Herning Kommune oplyste, at græsslåning evalueres og tages op til 2025. Send et praj til kommunen i fht bl.a. dårlig asfalt.</p> <p>Ad. 4. Ved Naturmødet deltog 22 borgere og 4 politikere. Deltagerne skulle tilkendegive ønsker til naturen – vild eller plejet natur samt naturtyper. Fin gåtur i det grønne.</p> <p>Ad. 5. Lokalplanlægning er i gang. Regner med byggemodning kan starte i 3. kvartal 2025.</p>
5.	<p><b>Realdania midler til mødested.</b></p> <p>Herning Kommune har opslået artikel vedr. Realdanias tilbud om finansiering af 150 mødesteder i landet. Realdania har udviklet 4 forskellige bygninger, og ansøgningsfristen er 1. oktober 2024.</p> <p>Lokalrådet har derfor mulighed for at ansøge om midler til et mødested i byen, hvis vi synes vi kunne gøre brug af en sådan, hvilket er rundsendt til lokalrådets medlemmer den 1. juli 2024.</p> <p>Muligheden og behovet drøftes, ligesom evt. valg af hustype afklares – jfr. tidligere mail fra formanden.</p> <p><b>Beslutning:</b></p> <p>Preben vil høre Kibæk Discgolf, om de kunne være interesseret i at anvende og drifte bygningen. Kan andre drifte det/vedligeholde den? Valget er i så fald "Udestuen". Skriv til Preben om hvem der vil kunne bruge stedet?</p>
6.	<p><b>Støjafskærmning/cykelsti langs Vardevej i Kibæk.</b></p> <p>Herning Kommune har tidligere oplyst, at Vejdirektoratet vil lave en støjafskærmning ind mod bebyggelserne langs Vardevej i Kibæk. De forventer det bliver i 2026 og Lokalrådet er blevet lovet, at blive inddraget i detailprojekteringsfasen, når den tid kommer.</p> <p>Det drøftes, hvorvidt Lokalrådet allerede nu skal tage kontakt til Vejdirektoratet, således en forlængelse af cykelstien fra rundkørslen ved Møllegårdsvej og op til indkørslen ved Rådhuset kan tænkes ind i projektet. Herved vil cykelstien fra Herning kunne forbindes med cykelstien til Assing.</p> <p><b>Beslutning:</b></p> <p>Preben undersøger, hvem kontakten om ovennævnte skal rettes til, således ønsket om etablering af cykelsti på strækningen fra Møllegårdsvej til Solbakken kan forsøges tænkt ind i Vejdirektoratets projekt om støjafskærmning.</p>
7.	<p><b>Gaveregulativ.</b></p> <p>Det drøftes, hvorvidt Lokalrådet har behov for en gaveregulativ vedr. mærkedage hos lokalrådets bestyrelsesmedlemmer.</p> <p><b>Beslutning:</b></p> <p>Lokalrådet sender en hilsen (ca. 250 kr.) til Lokalrådets bestyrelsesmedlemmers runde fødselsdage fra 30 år og opefter.</p>

<b>8.</b>	<p><b><u>Bordet rundt:</u></b></p> <p><b><u>Beslutning:</u></b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Byfesten gik supergodt.</li><li>• Møllesvende har deltaget i renovering af stuehuset "Den Blå Mølle" med gulvvarme og gulve, hvorved der er sparet mange lønudgifter.</li><li>• Fiddlers arrangement i møllen den 20/9, og senere afholder KulturMøllen Oktoberfest og Halloween.</li><li>• Lions arrangerer affaldsindsamling rundt i byen den 14. september kl. 09.</li></ul>
<b>9.</b>	<p><b>Orientering til pressen/facebook fra Lokalrådets møde.</b></p> <p><b><u>Beslutning:</u></b> Ingen bemærkninger.</p>
<b>10.</b>	<p><b>Eventuelt</b></p> <ol style="list-style-type: none"><li>1. Lokalrådets deltagelse i juleoptoget den 7. december 2024?</li><li>2. Status på oprettelsen af Kibæk Elværk's fond?</li><li>3. Finansiering af julebelysning i Kibæk 2024?</li><li>4. Punkter til næste møde?</li></ol> <p><b><u>Beslutning:</u></b> Ad. 1. Juleoptoget holdes den 7. december 2024, hvor Lokalrådet igen deltager i optoget (Knud Rahbek er tovholder). Ad. 2. Fonden er endnu ikke oprettet. Ad. 3. Formanden undersøger muligheden for finansiering af julebelysning i Kibæk 2024. Ad. 4. Sag om cykelstation med lade mulighed genoptages.</p> <p><b>Emner der ønskes optaget på næste møde 26. nov, bedes indsendt til sekretæren inden den 11. november.</b></p>